
 

 

 

Medlem af Folketinget Michael Aastrup (V) har den 26. november 2020 stillet føl-

gende spørgsmål nr. S 464 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 464: 

”Hvad mener ministeren om den kritik, regionsrådsformand i Midtjylland, Anders 

KühŶau, rejser, Ŷår haŶ til DR siger, at ”det lugter af, at ŵaŶ vil saŵle fuŶktioŶerŶe på 
Rigshospitalet, fordi man har brug for at udnytte de kvadratmeter, man vil bygge til 

BørŶeriget”, og at ”det er ŵeget beklageligt, både over for børŶeŶe, deres faŵilier og 
de faglige ŵiljøer, der er på de vestdaŶske uŶiversitetshospitaler”?” 

 

Svar: 

Jeg vil gerne understrege, at det er vigtig for mig, at der tages bedst muligt hånd om 

kræftramte børn og deres familier i hele landet. Børn, der rammes af kræft, fortjener 

den bedste behandling, uanset hvor i landet de bor. Og jeg forventer, at den fremti-

dige organisering af børneonkologien i Danmark overvejes grundigt og drøftes med 

regionerne.   

 

Jeg kan oplyse, at Sundhedsstyrelsen den 3. december 2020 har skrevet til arbejds-

gruppen vedrørende organisering af børneonkologien i Danmark, at styrelsen har be-

sluttet at udskyde den videre proces vedrørende børneonkologi til efter påske 2021. 
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